

Flexible Admission Arrangements for All Universities

HKU

Currently HKDSE candidates who wish to enter HKU with their JUPAS results must meet the minimum entry requirements of “3322+33” (a minimum of “Level 3” in Chinese and English, “Level 2” in Mathematics and Liberal Studies, and “Level 3” in two elective subjects). Under the new arrangement, candidates who fail to achieve “Level 3” in either Chinese, English, or the two elective subjects will still have a chance to enter the University, if they achieve good grades in other subjects and attain a score not lower than “Level 2” in the subject they underperformed. However, the applicants’ total HKDSE score (calculated with different programmes’ scoring formula) will be deducted by 10%. Such applicants will have to include the programme concerned as one of their Band A programme choices, pass an interview and fulfil any additional programme entrance requirements.

For example, a candidate who wishes to study Programme A (score calculated with Best 6 subjects) and passes the interview obtained the following HKDSE results:

Chinese	English	Mathematics	Liberal Studies	History	Geography
2	5**	5*	5	5*	5**

The total score of the six subjects is 38.5. After deducting the 10%, the score is 34.65. Assuming that the expected admission score of Programme A this year is 33, the candidate will still be considered for admission to Programme A under the flexible admission arrangement even if they performed below par in Chinese.

This flexible arrangement applies to all HKU undergraduate programmes.

透過聯招報讀港大的文憑試考生，必須符合「3322+33」的最低入學要求（即中、英文科最少達第3級，數學科及通識科達第2級，加兩科選修科達第3級）。在新安排下，考生在中、英文或兩科選修科中，其中一科成績未達第3級，而其他學科成績優異，仍有機會入讀港大，惟失手的科目成績不能低於第2級。他們報讀課程所持的總分數（按不同課程的入學計分方程式計算），將會被「打九折」考慮。換言之，失手的同學可獲酌情豁免「3322+33」的最低入學要求。要符合要求，他們同時必須把報讀的課程放在 Band A，按不同課程的規定通過面試並滿足報讀的其他指定要求。

舉例考生心儀課程 A（計算最佳六科成績）並已通過該課程面試，其文憑試成績如下：

中文科	英文科	數學科	通識科	歷史科	地理科
2	5**	5*	5	5*	5**

考生六科的總分是 38.5 分，「打九折」後有 34.65 分。假設課程 A 今年的預計收生分數為 33 分，考生雖然在中文科失手，在彈性收生安排下，仍會獲課程 A 考慮取錄。

新彈性收生安排適用於所有港大本科課程。

CUHK

Since 2018, the Faculty of Engineering and Faculty of Science of CUHK have adopted special admission consideration measures in the selection and admission process to attract students with "both broad and deep STEM abilities". Candidates should take at least three STEM elective subjects (including: Biology, Chemistry, Physics, Mathematics (Extended 1 or 2), Combined Science, Integrated Science, Information and Communication Technology and Design and Applied Technology) in the HKDSE A total of at least 3 stars (all three subjects or a single star with double stars) can be considered at the discretion of the relevant departments. The above measures are also applicable to JUPAS applicants who fail to pass the minimum admission threshold of the core subject "3322" in the HKDSE. Students must show their sincerity in enrolling, such as placing the relevant courses in Band A of the JUPAS application.

In view of the impact of the COVID-19 epidemic on HKDSE candidates in recent years, CUHK has further expanded the flexibility of admission. In addition to STEM professionals, it is also suitable for candidates with outstanding performance in individual subjects and enthusiasm for learning. The department will consider providing an interview opportunity after the announcement of the list based on the results of the list, academic achievements, and academic performance of the students. Those who perform well in the interview may have the opportunity to be admitted by the institution at their discretion.

自 2018 年起，中大工程學院及理學院於遴選及錄取過程採用特別入學考慮措施，吸納具有「既廣且深 STEM 能力」的學生。考生在文憑試應考至少三科 STEM 類選修科目（包括：生物、化學、物理、數學（延伸 1 或 2）、組合科學、綜合科學、資訊及通訊科技及設計與應用科技），並於有關科目共考獲至少 3 粒星（三科皆星或單星伴雙星），相關學系可酌情考慮其入學申請。以上措施亦適用於在文憑試未能考獲核心科目「3322」最低入學門檻之聯招申請人。學生須顯示報讀誠意，例如將有關課程放於聯招申請中 Band A 位置。

有鑑於文憑試考生近年受新冠肺炎疫情影響，學習和考試上面對多番壓力和挑戰，中大進一步擴大收生彈性。除了 STEM 專才外，亦適用於個別學科有出色表現並具學習熱誠的考生。學系根據學生放榜成績、專科成就、學術活動表現，考慮於放榜後提供面試機會。面試表現卓越者，有機會獲院校酌情取錄。

HKUST

To further alleviate the pandemic's impact on students' academic study, emotional stress and social life over the past two years, HKUST announced today that it will adopt a broader-based scheme to consider HKDSE applicants who perform well overall but slightly miss the University's minimum entrance requirements of 3-3-2-2 (English-Chinese-Mathematics-Liberal Studies) by 1 level in one core subject.

Calculated based on HKUST admissions score formula and a new point conversion scale, applicants whose HKDSE scores are higher than the HKUST 2021 JUPAS Admissions Median Scores of respective program(s) they applied for will still be considered under the enhanced scheme, provided that those programs are among their final Band A choices in JUPAS.

為進一步紓緩過去兩年疫情對學生學業、情緒壓力及社交生活的影響，科大今天宣布，將採取更廣泛的計劃，考慮整體表現良好但略低於大學最低入學要求的文憑試申請人一門核心科目的 1 級 3-3-2-2（英語-中文-數學-通識教育）的要求。

根據香港科技大學錄取分數公式和新的分數換算表計算，香港中學文憑試分數高於其所申請課程的香港科技大學 2021 年聯招入學中位數分數的申請人仍將在優化計劃下得到考慮，前提是這些課程是他們在聯招中的最終 Band A 選擇之一。

HKDSE conversion scale and expected scores for 2022 entry

Apart from more flexible admissions requirement, HKUST has also introduced a new point conversion scale which adds bonus to students with outstanding performance. Under such scale, applicants obtaining level 5, 5*, or 5** in any category A core or elective subjects, including M1/M2 in HKDSE will have their respective scores automatically upgraded to 5.5, 7, and 8.5 respectively for their final HKUST Admission Scores. HKUST has published 2021 [JUPAS admissions scores](#), based on both new and old conversion scales, for students' easy reference.

To facilitate JUPAS applicants in making the best-informed decision on their final JUPAS choices, HKUST is releasing the [2022 JUPAS Admissions Expected Scores](#) (Expected Scores). With the JUPAS Score Calculator – a popular tool among HKUST applicants, students can assess whether their exam outcome fits their desired programs' requirements under the new conversion scale. Candidates reaching the “Expected Score” of different programs are considered competitive for 2022 Entry to specific program(s) put in Band A.

除了更靈活入學要求外，科大還推出了新的分數轉換標準，為表現出色的學生增加獎勵。在此等級下，申請人在香港中學文憑試任何 A 類核心或選修科目（包括 M1 / M2）取得第 5、5* 或 5** 級，其最終香港科技大學的分數將分別自動提升至 5.5、7 和 8.5 入學分數。香港科技大學公佈了 [2021 年聯招錄取分數線](#)，以新舊換算表為準，以供學生參考。

為協助聯招申請者就聯招的最終選擇作出最明智的決定，香港科技大學現公佈 [2022 年聯招入學預期分數（預期分數）](#)。借助深受科大申請者歡迎的聯招成績計算器，學生可以評

估他們的考試成績是否符合新轉換標準下的理想課程要求。達到不同項目“預期分數”的候選人被認為具有競爭力，可以在 2022 年進入 Band A 中的特定項目。

PolyU

Flexible admission arrangements for 2023/24

The flexibility towards the minimum score requirement for JUPAS admissions will be continued in 2023/24. Students who fall slightly short of the general entrance requirements for degree programmes, i.e. “3-3-2-2-3-3” (level 3 in both languages and level 2 in Mathematics and Liberal Studies together with level 3 in two additional electives) but meet the following conditions will be given special consideration for admission:

- one HKDSE subject result is one level below the required level “3-3-2-2-3-3” with a total score# in their best five subjects at least one point higher than the scheme-based average score for the best five DSE subjects of the last admission exercise
- have selected PolyU’s degree programmes as their Band A choices, i.e. their first three priorities, in JUPAS

#HKDSE level attainments will be converted to score points where Level 5**=8.5, 5*=7, 5=5.5, 4=4, 3=3, 2=2, 1=1

For further information on applying for PolyU’s undergraduate programmes, please visit www51.polyu.edu.hk/eprospectus/

2023/24 學年將繼續保持聯招最低分數要求的靈活性。略低於學位課程一般入學要求的學生，即“3-3-2-2-3-3”（雙語 3 級，數學和通識教育 2 級以及另外兩門選修課 3 級）但符合以下條件者，將獲特別考慮錄取：

- 一個香港中學文憑科目成績比要求的“3-3-2-2-3-3”級別低一個級別，最後一次入學考試的五個最好的 DSE 科目的總分比計劃的平均分數高至少一分
- 選擇理大的學位課程作為聯招的 Band A 選項，即他們的前三個優先項目

#HKDSE 水平成績將轉換為分數，其中水平 5**=8.5, 5*=7, 5=5.5, 4=4, 3=3, 2=2, 1=1

有關申請理大本科課程的更多信息，請訪問 www51.polyu.edu.hk/eprospectus/

CityU

JUPAS applicants who have attained the “4+2” score specified by individual Colleges / Schools but fail to meet the requirement for programme admission by one level in one core subject (e.g. Level 2 instead of Level 3 required) may still have the opportunity to gain a place at CityU. The 4+2 score requirements for 2023 entry are as follows:

聯招申請人如已取得個別學院 / 學校指定的「4+2」分數，但未能在一門核心科目上達到一個級別的課程錄取要求（例如第 2 級而非第 3 級），仍有機會在城大取得一席之地。2023 年入學的 4+2 分數要求如下：

Colleges / Schools / Department / Programme		Minimum score required [#]
College of Engineering		25
College of Science		25
School of Data Science		25
School of Energy and Environment		25
College of Business		26
College of Liberal Arts and Social Sciences		26
School of Creative Media		26
School of Law		27
Jockey Club College of Veterinary Medicine and Life Sciences	Department of Biomedical Sciences	26
	Bachelor of Veterinary Medicine Programme	32
[#] Scoring scale for HKDSE subjects: Level 5**=7; Level 5*=6; Level 5=5; Level 4=4; Level 3=3; Level 2=2; Level 1=1		

To be eligible, students must list the relevant programmes in Band A choices and perform well in interviews. Students applying for the programmes offered by the College of Engineering should have good HKDSE results in two STEM-related subjects (*including Biology, Chemistry, Physics, Mathematics, extended modules of Mathematics (M1 or M2), Combined Science, Integrated Science, Information and Communication Technology, and Design and Applied Technology*).

要獲得資格，學生必須在 Band A 選項中列出相關課程，並在面試中表現出色。報讀工程學院課程的學生須在兩門 STEM 相關科目（包括生物、化學、物理、數學、數學延伸單元（M1 或 M2）、組合科學、綜合科學、資訊及與科學）取得良好文憑試成績（通信技術、設計與應用技術）。

HKBU

If one of the candidates' grades in one subject is lower than the specified requirement, but they have obtained two stars in the rest of the subjects (such as 5** in one subject or 5* in two subjects respectively), the HKBU courses will be placed in Band A option, or may be considered individually for the relevant programme.

若考生的其中一個科目成績低於指定要求一個級別，但在其餘科目中共取得兩粒星（如其中一科取得 5** 或分別兩科取得 5*），並將浸大課程放於 Band A 選擇，或可獲有關課程個別考慮。

LingU, EDUHK, Shue Yan, HKMU

If a candidate's score in one of the core subjects is one level lower than the entry requirement, but he has excellent performance in individual subjects and puts the course in the top three choices after the HKDSE results are released, he still has the opportunity to be considered flexibly and invited to attend an interview. Admission or not depends on factors such as academic performance and interview performance.

若考生其中一科核心科目成績低於入學要求一個級別，但在個別學科表現優異及在文憑試放榜後將課程放在首三個志願，仍有機會獲彈性考慮和獲邀參加面試，最終能否獲取錄則視乎有關學科成績和面試表現等因素。